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【活動主題】北一女中創校 122週年校慶紀念活動 

【活動日期】114年 12月 12日（五） 

【活動地點】北一女中校園 

【活動報導】 

 北一女中第 122週年校慶紀念活動於 12月 12日展開，全校師生、家長、各界

來賓齊聚一堂，共同慶祝這個對北一女來說非常重要的日子。 

 慶祝活動由位於活動中心的開幕典禮拉開序幕。首先是各單位的入場，包括教

師代表、校友會、家長會，以及本校深具代表性的樂儀旗隊等。隨後便是高三班級的

創意入場儀式，高三學生們充滿活力、創意的表演活絡了現場的氣氛。入場儀式結束

後，便是頒獎儀式，北一女中的學生們於今年在各個領域取得優異成績，像是在高中

籃球聯賽、國際科展、音樂競賽上都有卓越的表現，得以在校慶上與眾人分享這份榮

譽。緊接著是校長致詞環節，校長以幽默風趣的口吻表達了對本年度各項表現的肯

定，以及對學生們的期許，致詞期間，現場不時響起學生們熱烈的歡呼聲。隨後台大

校長、家長會長、班聯會主席等相繼致詞，紛紛傳達對北一女中的祝福與肯定。開幕

式的最後，以高二大會操表演作為結尾，高二學生們青春活力的舞姿為整個會場注入

了活潑的氛圍。 

 隨後，各項慶祝活動在校園各處相繼展開，有社團及高二部分班級的園遊會攤

位，於金字塔廣場販售各式各樣的美食及紀念品等；也有各科的教學成果展，於至善

樓的不同教室展示這一整年的教學成果；還有樂儀旗隊於操場進行的表演，來賓們都

對他們熟練、整齊的動作讚嘆不已。除此之外，綠衣使節也分別在校史室及數位展演

廳舉行導覽活動，引領貴賓深入認識北一女中的歷史與特色。 

當日中午，於光復樓第一會議室隆重舉行「綠光點亮希望，共創公益未來」公

益合作簽約儀式。本次公益合作所推動之「綠光計畫」，寓意為—「將小綠綠們珍貴

的青春回憶，轉化為照亮清寒學生的一道希望之光」。未來凡經校方授權並於酷樂網

平台上架之北一女中相關紀念品，其銷售金額之百分之十將提撥為公益基金，每半年

定期捐贈予財團法人台北市政府教育局認助清寒學生基金會，作為扶助清寒學生使

用。本次簽約儀式在臺北市政府教育局副局長暨財團法人台北市政府教育局認助清寒

學生基金會鄧進權董事親臨見證下，由北一女中陳智源校長與采豐數位股份有限公司

行銷企劃部周逸亭經理代表雙方完成簽約，象徵公私協力，攜手推動教育公益。 

 中午過後，是高一學生們的重頭戲，也就是「藝起帶動唱」活動，活動中心擠
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滿了來看比賽的觀眾，每個高一班級都熱情的揮動彩球、大聲地喊出口號，希望能將

這數個月以來的努力發揮出來，活動中心裡的呼喊聲在這兩小時之間從未停歇，充分

展現出青春的熱血與活力，相信這將會是所有高一生難忘的回憶。 

 活動來到了尾聲，最後一個環節是閉幕式，所有高一學生都非常緊張且期待，

希望可以在帶動唱比賽獲得優異的成績。宣布名單時，獲獎的班級開心的尖叫、互相

擁抱，甚至流下感動的淚水。最後全校一同唱校歌，在悠揚的歌聲中，北一女中第 122

屆校慶紀念活動也畫下了完美的句點。 
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【Topic】The 122nd School Anniversary of Taipei First Girls High School 

【Date】December 12th, 2025  

【Location】TFG campus 

【News report】 

 The 122nd School Anniversary of Taipei First Girls High School commenced on 

December 12th, 2025, uniting teachers, students, alumni and distinguished delegates to 

celebrate this important annual occasion.   

 The celebration began with an opening ceremony held at the Activity Center. First was 

the representatives’ entrance from various groups, including faculty members, the alumni 

association, the parents’ association, and some iconic school teams. Next was a creative 

entrance from the third-grade students, which lit up the atmosphere. After the entrance 

ceremony was the award ceremony, held to praise the students’ outstanding achievements in 

music, academics, and sports. Then, the principal humorously delivered his speech in the role. 

He also affirmed the achievements over the year and expectations to the students. After that, 

the principal of NTU, the President of the Parents’ Association, and the President of the 

Student Congress also gave everyone a few words to convey their congratulations and 

recognition of TFG. The ceremony finally ended with a group aerobics performance by the 

second-grade students, whose youthful and energetic movements infused the venue with 

enthusiasm. 

 Following the opening ceremony, various celebratory activities took place across the 

campus. The booths which were set up by the clubs and the second-grade students in the 

Pyramid Square provided food and souvenirs. In addition, different subjects showcase their 

achievements in Zhishan Building to highlight their efforts throughout the year. Meanwhile, 

the Marching Band, Honor Guard, and Color Guard performed on the field, earning applause 

from the guests. Furthermore, the Student Ambassadors held the school history room and 

digital exhibition hall guided tours, leading the guests to gain a deeper understanding of 

TFG’s unique history. 

 At noon, the “Green Light Illuminates Hope: Build a Wonderful Future of Public 

Together” Public Welfare Partnership Signing Ceremony was held in the Guang Fu Building. 

The partnership officially launched the “Green Light Project,” which symbolized 

transforming the precious, youthful memories of the TFG students into a light of hope for 

underprivileged students. In the future, ten percent of sales from any souvenirs that TFG 

licenses for sale on the Ku-Le platform will be distributed to a public welfare fund, regularly 
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donated to the Foundation of Helping Underprivileged Students of Taipei City Department of 

Education. The ceremony was witnessed by Mr. Deng Jin-Quan, the deputy commissioner of 

the Department of Education, and the Director of the Taipei City Government Department of 

Education Foundation for Sponsorship of Underprivileged Students, and the agreement was 

signed by Mr. Chen Chih-Yuan, the principal of TFG, and Ms. Chou Yi-Ting, the Manager of 

the Marketing Planning Department of Cai-Feng Digital Co., Ltd, which symbolized a 

meaningful collaboration between the government and the private sectors. 

 It came to the highlight of the day for the freshmen in the afternoon, the cheerleading 

competition started. The freshmen waved their pom-poms passionately, shouted out their 

slogans loudly, and hoped to show off their efforts throughout the months. This was believed 

to be the most unforgettable memory for the freshmen. 

  As the celebration drew to a close, the final event was the closing ceremony. All the 

freshmen waited nervously, hoping to achieve outstanding results. When the ranking was 

announced, the students screamed and hugged each other, and even moved to tears. At the end 

of the ceremony, everyone sang the school anthem, bringing the 122nd school anniversary to 

a successful ending. 
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【活動主題】北一女中 122週年校慶紀念活動 

【活動日期】2025.12.12 

【活動地點】北一女中校園 

【活動報導】 

12月 12日、台北市立第一女子高級中学創立 122周年記念行事が校内で行われ

ました。すべての生徒、保護者、ご来賓が一堂に会し、この大切な一日をともに祝

いました。 

記念行事は体育館での開会式から始まりました。まず、教職員代表、校友

会、保護者会に加え、北一女の代表的な「楽儀旗隊」（マーチングバンド・儀仗

隊・カラーガード）など、さまざまな団体が入場しました。続いて、三年生のオリ

ジナル入場セレモニーが披露され、創造性とエネルギーあふれる演出で、会場は大

いに盛り上がりました。入場式の後は表彰式が行われました。北一女中の生徒たち

は今年、さまざまな分野でよい成績を収め、高校バスケットボールリーグや国際科

学コンテスト、音楽コンクールでも活躍しました。これらの成果が紹介され、参加

者全員でその栄誉を分かち合いました。 

続いて、陳智源校長の挨拶がありました。校長は今年の生徒たちの活躍をほ

め、これからの努力への期待をユーモアを交えて伝え、生徒たちは元気に声を出し

て応援しました。さらに、台湾大学の校長、保護者会長、生徒会長も順に挨拶を行

い、学校への祝福と称賛の言葉を伝えました。開会式の最後は、二年生の大会操パ

フォーマンスで締めくくられました。生徒たちの元気あふれるダンスや演技は、会

場に活気と楽しさを与えました。 

その後、校内ではさまざまな記念活動が行われました。部活動や二年生の一

部クラスは園遊会を開き、金字塔広場で食べ物や記念品を販売しました。また、各

教科の教学成果展では、至善楼の教室で一年間の学習成果が展示されました。楽儀

旗隊はグランドで演技を披露し、来場者はそのきれいでそろった動きに感心しまし

た。北一女使節団は校史室やデジタル展示室で案内を行い、学校の歴史や文化を紹

介しました。午後は、一年生たちのメインイベント「藝起帶動唱」が行われまし

た。会場には多くの観客が集まり、各クラスの生徒はボールを振りながら、大きな

声で応援しました。二時間の間、応援の声は止まらず、会場は青春のエネルギーで

盛り上がりました。この経験はきっと生徒たちにとって忘れられない思い出になる
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でしょう。 

当日の昼、光復楼第一会議室で、「緑の光で希望を灯し、公益の未来をつく

る」公益協力の調印式が行われました。今回の協力で進められる「緑光プロジェク

ト」は、「緑ちゃんの大切な青春の思い出を、困っている学生を助ける希望の光に

変える」という意味が込められています。 

今後、学校の許可を得て、クールネットのサイトで販売される北一女中の記

念品については、売上の 10％が公益基金として集められます。この基金は、半年に

一度、台北市政府教育局認助清寒学生基金会に寄付され、経済的に困っている学生

の支援に使われる予定です。 

調印式には、台北市政府教育局副局長であり、同基金会の董事でもある鄧進

権氏が立ち会いました。北一女の陳智源校長と、采豊デジタル株式会社の周逸亭マ

ネージャーが代表として調印を行い、公と民が協力して教育の公益を進めていくこ

とを示しました。 

最後に閉会式が行われました。一年生たちは緊張しながらも、自分たちのが

んばりを見せることを楽しみにしていました。優勝クラスが発表されると、生徒た

ちは喜びの声をあげ、互いに抱き合い、感動の涙を流す場面も見られました。全校

で校歌を歌い、台北市立第一女子高級中学創立 122周年記念行事は明るく感動的に

終わりました。 


